
Na činnost libereckého
Centra duševního
zdraví přispěje kraj
dalších více než
2,5 milionu korun

10. 01. 2024 10:48

Od  1.  ledna  letošního  roku  poskytuje  Fokus  Liberec  služby  Centra  duševního  zdraví  na
Liberecku. Jedná se o první kamenné Centrum duševního zdraví (CDZ) v regionu. Liberecký
kraj ho již podpořil částkou 374.640 korun na úhradu personálních nákladů nového lékaře a
na úhradu vyplaceného náborového příplatku. K těmto penězům přidává kraj další finanční
podporu – konkrétně 2.625.360 korun na předfinancování provozu a mezd zdravotnických
pracovníků. Rozhodli o tom na svém včerejším jednání krajští radní.

„Pro vznik center v Liberci jsme měli připraveno pro zdravotní část týmu finanční výpomoc ve výši
3.000.000 korun. Již na konci loňského roku jsme podpořili centrum 374.640 korunami a nyní k nim
přidáváme dalších 2.625.360 korun jako předfinancování provozu,“ uvedl Vladimír Richter, člen
rady kraje pro resort zdravotnictví.

Na  konci  listopadu  loňského  roku  krajští  radní  odsouhlasili  harmonogram  vzniku  dalších
Center duševního zdraví pro dospělé osoby.

Výhled do dalšího období včetně již existujícího CDZ v Liberci:

 
CDZ

 
Oblast

Počet obyvatel
(zaokrouhleno
na celé tisíce)

 
Rok vzniku

 
Poskytovatel



I ORP Liberec
ORP Frýdlant

170.000 2024 FOKUS Liberec, o.p.s. (sociální
část týmu)
CDZ FOKUS Liberec, z.ú.
(zdravotní část týmu)

II ORP Jilemnice 22.000 2025 Péče o duševní zdraví, z.s.

III ORP Turnov
ORP Semily
ORP Železný Brod

71.000 2026/2027* Zatím se jeví FOKUS Turnov, z.s.

IV ORP Jablonec nad
N., Tanvald

80.000 2026/2027* Zatím se jeví FOKUS Liberec,
o.p.s.

V ORP Česká Lípa
ORP Nový Bor

102.000 2026/2027* Zatím se jeví FOKUS Liberec,
o.p.s.

*za předpokladu stabilního personálního zabezpečení

„Pokud bude oblast obce s rozšířenou působností Jilemnice spolupracovat s pobočkou v Jičíně,
počítáme tam s finanční podporou pro zdravotní část týmu na prvních 6 měsíců od vzniku služby ve
výši zhruba 500.000 korun. Přesnou částkou ale stanovíme až poté, co spoluúčast projednáme
s Královéhradeckým krajem,“ dodal Vladimír Richter, člen rady kraje pro resort zdravotnictví.

 



 


